

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

Value Engineering

JIAZHI GONGCHENG

2019 5

上旬刊（总第 525 期 / 第 38 卷）

价值工程

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊  
中国高等教育学会价值工程分会

中国期刊网 全文收录期刊  
中国学术期刊（光盘版）

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

万方数据—数字化期刊群入网期刊

中文科技期刊数据库收录期刊

ISSN 1006-4311



9 771006 431068

万方数据

# 价值工程

2019年5月上旬刊(总第525期/第38卷)  
1982年创刊 2019年5月8日出版

中国商界文联 会刊  
中国技术经济研究会价值工程专业委员会  
中国高等教育学会价值工程分会 会刊

封面刊名题字:袁宝华

主管单位:

河北省科学技术协会

主办单位:

河北省技术经济管理现代化研究会

总 编:高志彪

总 编 室:师瑞

电 话:0311-87024742

编辑部:马慧霞

刘英禄

电 话:0311-83020178

0311-83036626

传 真:0311-87024742

投稿信箱:vezzsbjb@163.com

网 址:www.vezzs.com

责任编辑:高生明

封面设计:王金军

版面设计:韩宇红

国际标准连续出版物号:ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号:CN 13-1085/N

国内邮发代号:18-2

国内订阅:全国各地邮局

国内发行:河北省报刊发行局

国外发行:中国国际图书贸易总公司

印 刷:廊坊市长岭印刷厂

编辑出版单位:价值工程杂志社

社 址:石家庄槐安西路88号

邮 编:050091

国内定价:30.00元人民币

海外定价:30.00美元

# 目 录

## \* 价值管理 \*

- 我国节能减排研究的可视化知识网络分析及研究展望 ..... 周仁 等(1)
- 油田企业土地资产评价指标体系构建探析 ..... 刘毅 等(7)
- 农业 PPP 项目风险与风险分担初探 ..... 王雪纯 等(10)
- 国内公路养护工程中 OPRC 合同绩效考核的探究 ..... 徐强(13)
- 国有企业财务报表粉饰数据的诊断方法研究 ..... 孙瑞 等(16)
- 新疆阿克苏地区农业可持续发展能力评价与分析 ..... 杨倩(19)
- 基于霍尔三维模型及 WSR 理论下养老地产 PPP 项目动态风险评价研究  
..... 庄丽 等(22)
- 政府补助对企业创新能力的影 响 ..... 曹淑媛 等(25)
- 长江中游城市群空间联系结构分析 ..... 周克(28)
- 金融工程在金融市场中的风险管控工作探究 ..... 徐冉(32)
- 工业用电市场用电量组合预测方法研究 ..... 曹敏 等(35)
- 浅议公路隧道施工安全风险管 理 ..... 杨程钟(38)
- 浅析地材价格的波动对铁路工 程造价的影响 ..... 张善宁(41)
- 关于城市存量垃圾填埋场整 治方案的探讨 ..... 陈永照(44)
- 发展装配式建筑的问题及 对策探究 ..... 李晴 等(47)
- 新常态下科技型中小企业融 资困境及优化对策研究 ..... 廖珍珍(50)
- 基于化工装置风险集成的化 工园区外部安全防护距离研究  
..... 王臣 等(53)
- 基于熵权法和灰色关联分析 的基础设施 PPP 项目风险分担研究  
..... 钟寰 等(57)
- 江苏省三次产业就业需求 分析与预测研究 ..... 张曰婷(60)
- 加强基建工程现场施工 管理的思考 ..... 鲁茜(64)
- 空气质量对生活满意度的 影响研究:以成都市为例 ..... 杜旺恒 等(67)

## \* 价值链·供应链 \*

- 河南省物流业提质、降本 增效多维着力点的思考 ..... 陈绮(70)
- 合作博弈在装配式建筑 产业链利益分配的适用性研究  
..... 段文吉 等(73)

## \* 功能载体创新 \*

- 花岗岩残积土软弱地层 在矿山法施工中存在的问题及 解决措施分析  
..... 贾剑虹(76)
- 既有铁路钢筋混凝土梁 桥检测评定 ..... 梁腾飞 等(81)
- 深谷公路桥超大跨径 连续钢构梁施工技术 ..... 孙陈锋(84)
- 几种连续箱梁 0# 段施 工托架分析 ..... 熊志刚(88)
- 爆堆体上造孔防渗墙 工程施工方法的应用研究 ..... 开春(91)
- 挂篮结构试压监测及 数据分析 ..... 孙朝政(93)
- 钢弹簧浮置板设计抗 裂弯矩的计算 ..... 张哲(96)
- 污泥干化焚烧车间预 制拼装技术研究 ..... 杨利军(99)

单侧壁导坑法在隧道施工中的应用研究 .....	陈光志(102)
复杂条件下大跨度系杆拱桥现浇及拼装支架设计 .....	王日照(105)
对富水粉细砂地层隧道初期支护拆换处理技术的研究 .....	祁雪峰(109)
高速公路隧道施工技术及管理要点的思考 .....	尹彪等(112)
架桥机架设 900t 箱梁高位落梁技术 .....	魏文柱(115)
承钢公司套筒式自动防泄漏煤气排水器的研制与实验 .....	刘秀红等(118)
高速铁路箱梁预制厂拼装式棚架设计 .....	司小飞(120)
大角度小箱梁安装技术关键问题分析与对策 .....	董泽(123)
基于磁流变液动力减振器的发动机隔振仿真与控制研究 .....	蔡家明(126)
土石坝渗漏的启发式反算分析 .....	赵冲(128)
基于英标 BS5400 的铁路框架桥设计 .....	史莉莉(131)
桥梁顶升利用施工技术研究 .....	祝克栋(134)
路基加宽荷载对轻型桥台基础地基沉降的影响分析 .....	魏立恒(137)
高铁复杂地质条件下百米深孔桩施工综合技术 .....	寇青(140)

\* 价值应用 \*

基于 ABAQUS-Python 低碳钢实验可视化分析及二次开发 .....	郑焯等(143)
航路繁忙程度分类标准研究 .....	孟令中等(147)
浅议电子商务平台上 UGC 的规范和利用 .....	许崇等(151)
轴向荷载作用下 PEC 组合柱试验及数值模拟研究 .....	吴平川等(154)
基于电线电缆导体直流电阻检测问题及改进方法研究 .....	毛安平(157)
基于领导移动决策支持信息平台对智慧城市发展的影响研究 .....	冯亚飞等(160)
高层建筑防火中性化设计方法的应用分析 .....	柴相文(164)
基于加权相似度显隐式反馈的协同过滤算法 .....	刘宏等(167)
非氯植物基环保型融雪剂应用研究 .....	高勇卿(170)
高校旅游开发初探 .....	傅求妹(173)
面向直流配电网的双有源全桥的 PID 控制 .....	雷光(176)

\* 工业工程 \*

MSA 在汽车冲压件质检及检验员技术评定中的应用 .....	杨天爽等(180)
--------------------------------	-----------

\* 理论综述 \*

高管国籍文化差异与企业经营效益关系探究 .....	柴正猛等(184)
组织敏捷性理论研究综述 .....	刘娟娟(189)
网络表情符号对消费者购买意愿的影响研究 .....	尹苑(193)

**郑重声明**

- 1、本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
- 2、来稿在 15 个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来信来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为 3 个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
- 3、编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
- 4、本刊已被“中国知网、万方数据数字化期刊群、中文科技期刊数据库”收录。凡向本刊投稿作者,若不同意在上述数据库收录,请在来稿中注明。

## Value Engineering

(VE)

Fortnightly Issue

Started in 1982

Vol.38 5.a

(Sum No.525)

Published in May 8, 2019

### Inscribed:

Yuan Baohua

### Executive Editor-in-chief:

Gao Zhibiao

### Manager:

Hebei Association for  
Science and Technology

### Sponsor:

Hebei Institute of  
Technology Economy and  
Modern Management

### Chief Editor's Department:

Shi Rui

### Editor:

Editorial Team of VE

### Publisher:

Magazine Publishing House of VE

### Address:

No.88 Hua'an Road, Shijiazhuang

Tel: (0311) 87024742

### E-mail:

vezzsbjb@163.com

### Printed by:

Changling Printing House, Langfang

### Distributor:

Shijiazhuang Post Office

### Subscriptions:

Chinese Local Post Office

**Domestic Issue Code:** 18-2

**Domestic Single Price:**

¥30.00

**Overseas Single Price:**

\$ 30.00

**Open Publishing**

ISSN 1006-4311

CN 13-1085/N

# CONTENTS

## VALUE MANAGEMENT

- 1 Visual Knowledge Network Analysis and Prospect of Research on Energy Saving and Emission Reduction in China ..... ZHOU Ren, *et al.*
- 7 Analysis on the Construction of Land Assets Evaluation Index System of Oilfield Enterprises ..... LIU Yi, *et al.*
- 10 Preliminary Study on Risk and Risk Sharing of Agricultural PPP Projects ..... WANG Xue-chun, *et al.*
- 13 Research on Performance Evaluation of OPRC Contracts in Highway Maintenance Engineering in China ..... XU Qiang
- 16 Research on Diagnostic Methods of White Papers in State-owned Enterprises' Financial Statements ..... SUN Rui, *et al.*
- 19 Evaluation and Analysis of Agricultural Sustainable Development Capacity in Aksu Region of Xinjiang ..... YANG Qian
- 22 Study on Dynamic Risk Assessment of PPP Mode of Pension Land Based on Hall 3D Model and WSR Theory ..... ZHUANG Li, *et al.*
- 25 The Impact of Government Subsidies on the Innovation Ability of Enterprises ..... CAO Shu-yuan, *et al.*
- 28 Analysis of Spatial Connection Structure of Urban Agglomerations in the Middle Reaches of the Yangtze River ..... ZHOU Ke
- 32 Research on Risk Management and Control of Financial Engineering in Financial Market ..... XU Ran
- 35 Research on Combination Forecasting Method of Electricity Consumption in Industrial Electricity Market ..... CAO Min, *et al.*
- 38 Discussion on Safety Risk Management of Highway Tunnel Construction ..... YANG Cheng-zhong
- 41 Analysis of the Influence of the Fluctuation of Flooring Material Price on the Cost of Railway Engineering ..... ZHANG Shan-ning
- 44 Discussion on the Remediation Plan of Urban Stock Landfill ..... CHEN Yong-zhao
- 47 Research on the Problems and Countermeasures of Developing Prefabricated Buildings ..... LI Qing, *et al.*
- 50 Research on Financing Dilemma and Optimization Countermeasures of Sci-tech SMEs under the New Normal  
..... LIAO Zhen-zhen
- 53 Study on External Safety Protection Distance of Chemical Industrial Park Based on Risk Integration of Chemical Plant  
..... WANG Chen, *et al.*
- 57 Research on Risk Sharing of Infrastructure PPP Projects Based on Entropy Weight Method and Grey Relational Analysis  
..... ZHONG Huan, *et al.*
- 60 Analysis and Forecast of Employment Demand of Three Industries in Jiangsu Province ..... ZHANG Yue-ting
- 64 Thoughts on Strengthening Site Construction Management of Capital Construction Projects ..... LU Qian
- 67 The Influence of Air Quality on Life Satisfaction: A Case Study of Chengdu ..... DU Wang-heng, *et al.*

## VALUE CHAIN·SUPPLY CHAIN

- 70 Thoughts on the Multi-dimensional Focus of Improving Quality, Reducing Cost and Increasing Efficiency of Logistics Industry  
in Henan Province ..... CHEN Qi
- 73 Research on the Applicability of Cooperative Game in Profit Distribution of Assembled Construction Industry Chain  
..... DUAN Wen-ji, *et al.*

## FUNCTION CARRIER INNOVATION

- 76 Analysis of Problems and Solutions in the Construction of Weak Stratum of Granite Residual Soil in Mining Method  
..... JIA Jian-hong

81	Inspection and Evaluation of Existing Railway Reinforced Concrete Beam Bridge .....	LIANG Teng-fei, <i>et al.</i>
84	Construction Technology of Super Large Span Continuous Steel Frame Beam of Deep Valley Highway Bridge .....	SUN Chen-feng
88	Analysis of Construction Brackets for Several Continuous Box Girder 0# Sections .....	XIONG Zhi-gang
91	Application Research on Construction Method of Perforated Cutoff Wall Engineering on Explosive Pile Body .....	KAI Chun
93	Pressure Monitoring and Data Analysis of Hanging Basket Structure .....	SUN Chao-zheng
96	Calculation of Design Crack Resistance Moment of Steel Spring Floating Plate .....	ZHANG Zhe
99	Research on Prefabrication and Assembling Technology of Sludge Drying Incineration Workshop .....	YANG Li-jun
102	Application Research of Single Sidewall Guide Pit Method in Tunnel Construction .....	CHEN Guang-zhi
105	Cast-in-place and Assembled Bracket Design of Long-span Tie-bar Arch Bridge under Complicated Conditions .....	WANG Ri-zhao
109	Study on Initial Support Replacement Treatment Technology for Water-rich Silt and Fine Sand Layer .....	QI Xue-feng
112	Thoughts on Construction Technology and Control Points of Expressway Tunnel .....	YIN Biao, <i>et al.</i>
115	The Technology of Lowering Beam from High Place in the Erection of 900t Box Girder by Erecting Machine .....	WEI Wen-zhu
118	Development and Experiment of Sleeve Type Automatic Anti-leakage Gas Drainer of Chengde Steel .....	LIU Xiu-hong, <i>et al.</i>
120	Design of Prefabricated Steel Sheds for High Speed Railway Box Girder .....	SI Xiao-fei
123	Analysis and Countermeasures of Key Problems in Installation Technology of Large Angle Small Box Girder .....	DONG Ze
126	Research of Engine Vibration Isolation Simulation and Control Based on Magnetorheological Fluid Dynamic Absorber .....	CAI Jia-ming
128	Heuristic Back Analysis of Earth-rock Dam Seepage Problems .....	ZHAO Chong
131	Design of Railway Framework Bridge Based on British Standard BS5400 .....	SHI Li-li
134	Research on Bridge Jacking Construction Technology .....	ZHU Ke-dong
137	Analysis of Influence of Widening Load of Subgrade on Settlement of Light Abutment Foundation .....	WEI Li-heng
140	Comprehensive Technology of 100-meter Deep Hole Pile Construction under Complex Geological Conditions of High-speed Railway .....	KOU Qing

### VALUE APPLICATION

143	Visualization Analysis and Secondary Development of Low Carbon Steel Experiment Based on ABAQUS-Python .....	ZHENG Ye, <i>et al.</i>
147	Study on Classification Criteria of Busy Routes .....	MENG Ling-zhong, <i>et al.</i>
151	Study on the Standardization and Utilization of UGC of Ecommerce Platform .....	XU Chong, <i>et al.</i>
154	Experimental and Numerical Research on PEC Composite Columns under Axial Load .....	WU Ping-chuan, <i>et al.</i>
157	Research on Detection and Improvement Method of Wire and Cable Conductor DC Resistance .....	MAO An-ping
160	Research on the Influences of Leadership Mobile Decision Support Information Platform on the Development of Smart Cities .....	FENG Ya-fei, <i>et al.</i>
164	Application Analysis of Performance-based Design Method in Fire Protection of High-rise Buildings .....	CHAI Xiang-wen
167	Collaborative Filtering Algorithm Based on Explicit Feedback and Implicit Feedback of Weighted Similarity .....	LIU Hong, <i>et al.</i>
170	Application Research of Non-chlorine Plant Based Environmental Snow Melting Agent .....	GAO Yong-qing
173	Study on Exploitation of University Tourism .....	FU Qiu-mei
176	Dual Active Full Bridge PID Control for DC Distribution Network .....	LEI Guang

### IE

180	Application of MSA in Auto Stamping Panel Quality Testing and Technical Assessment of Inspector .....	YANG Tian-shuang, <i>et al.</i>
-----	---	---------------------------------

### THEORETICAL REVIEW

184	A Probe into the Relationship between Cultural Differences of Executives' Nationality and Business Benefits .....	CHAI Zheng-meng, <i>et al.</i>
189	Review on Research about Organizational Agility Theory .....	LIU Juan-juan
193	The Influence of Emoticons on Consumers' Purchase Decision .....	YIN Yuan